

Fællesmøde for områder i DK. Afholdt i Odense d. 18.01.97.

Mødet blev åbnet kl. 14.00.

Sindsrobøn.

Traditionerne (Kort version) blev læst op.

Søren fra Sydjylland blev valgt til referant.

Præsentationsrunde:

Henning, Theis, Tom, Johs, Majbritt, Michael, Tom, Martin, Eyvind, Poul Erik, Lonnie, Christine, Uffe, Dorthe, Gert, Birgitte, Steen, Preben, Nikolaj, Søren, Tommy, Antonio, Steen, Ole, Mickey, Jan, Martin, Linda, Pia, Lars, Kim, Kenneth, Dorthe, Janne, John, Jan, Brian, Jesper, Carsten, Jan, Keld, Lars, Flemming, Christia og Jesper.

Følgende områder var repræsenteret ved OSR: Århus, Nordjylland, Sydjylland, Fyn og Lolland/Falster. Kbh. var ikke repræsenteret ved OSR, men var tilstede som observatører.

Det uofficielle referat fra Workshop om samling af DK, afholdt på NOKNA 1, blev læst op.

OSR'ene redegjorde for deres områders status, samt holdning og ide'er til en samling af DK:

Nordjylland: Det meste af deres service-struktur fungerer udmærket. Meddeler iøvrigt at de har både folk og resourcer til at bakke op om en service-struktur for hele DK. En del af overskuddet fra konventet- ca. 6000,- er sat i en fond med henblik på diverse udgifter i den forbindelse.

Lolland/Falster: Er positivt stemt overfor en samling af DK. Deres formand, næstformand samt sekretær har trukket sig fra posterne, og området overvejer at omlægge aktiviteterne så de er mere rettet mod service i lokalområdet. Der er iøvrigt en del grupper som ikke deltager i OSK i området.

Fyn: Deltog ikke på NOKNA 1. Er interesseret i samling af DK. Møderne går godt i området, der er enkelte grupper som ikke er repræsenteret i OSK. Området er i opbygningsfasen. De gør opmærksom på at de stadig får post til andre områder gennem den gamle DSK-postbox.

Århus: Har nogle forslag i forb. med samling af DK.: NA/DK laver en selvransagelse af tidligere handlinger for at lære af fejl, ønsker respons på deres hensigtserklæring (vedlagt), afholdelse af workshops m. fokus på traditioner, koncepter og div. guidelines. Området mener at de fleste fejl opstår p.g.a. manglende kendskab til de emner de har foreslået der bliver afholdt workshops omkring. Området har omlagt strukturen for OSK, og service-arbejdet fungerer fint.

Sydjylland: Mødte ikke med så mange forventninger til at et samarbejde ville komme op at

stå i nær fremtid. Området holder regelmæssige OSK-møder og er i gang med at få lavet en struktur så tingene bliver gjort som det bliver foreslået i div. guidelines. Har et projekt om en workshop omkring nøglebegreber i forb. med oversættelse, men det er endnu på et meget tidligt planlægningsstadiet. Området har besluttet at oprette helpline. Området oplyser desuden at også de har svært ved at holde kontakt til alle grupper i området.

Kbh. (v. observatør) Udtrykker glæde for at se at så mange er mødt op. Mener at kunne give udtryk for at området er interesseret i en samling af DK.

Der opstod en noget usammenhængende debat, som stod på et stykke tid. I korte træk blev der snakket om: forslag om at mødes hver 3. el. 6. md. for at styrke sammenholdet inden der bliver taget fat på de mere tunge ting (oversættelse o.s.v.). Der blev spurgt til hvad der sker med den post, som kommer til den gamle DSK-postbox....Som i virkeligheden burde være opsagt, og også skulle være afmeldt hos WSO iflg. Henning fra Nordjylland. Fyn oplyser at posten bliver i deres område, idet de ikke har økonomi til at sende posten rundt til de områder som skulle have haft den. Århus gør opmærksom på at de 1000,. kr. som er på den gamle DSK-konto, dengang blev øremærket til at sørge for at posten kunne rundsendes. Der blev snakket lidt om det projekt der har været kørenede om at sætte områdernes møder på en fælles DK-mødeliste idet nogen af områderne ikke var blevet orienteret om at noget sådan var ved at ske.

Efter at snakken var gået frem og tilbage et stykke tid, uden rigtig at bevæge sig nogen steder hen, blev man enige om at opstille en dagsorden for dagens møde. Dagsorden blev som følger:

1. Selvransagelse (af NA)
2. Hensigtserklæring fra Århus
3. Workshops
4. Hvordan styrker vi NA i DK?
5. Evt.

Ad.1: Det blev foreslået fra Århus at områderne laver en selvransagelse af deres status i øjeblikket, hvad der kan forbedres, hvilke fejl der er blevet gjort og hvad man har lært af det o.s.v. I perioder var det svært at skelne om der også skulle laves ransagelser af det tidligere DSK-arbejde. Resultatet blev at ransagelsen skal dreje sig om områdernes nuværende status, så vi kan dele hinandens erfaringer.

Ad.2: Århus har vedtaget en hensigtserklæring (vedlagt), som de ønskede respons på. Under debatten kom det frem at mange mener at det er hensigtsmæssigt at der kommer en meget klarere adskillelse af NA og div. behandlingsteder end det i øjeblikket er tilfældet. Nogen mente at det at nogen NA-medlemmer arbejder på behandlingssteder for det første gør at de præger patienterne på disse steder med deres personlige meninger, og at de også har habilitetsproblemer i forb. til tidl. patienter under beslutningsprocesser i NA. Nogle mente at det måtte være op til folks egen samvittighed og det forum de var opstillet for at afgøre, mens andre mente at det var ligegyldigt om folk selv kunne skelne, hvis nykommeren og andre udenfor NA ikke kunne. Der var udpræget enighed om, at vi ihvertfald har en stor opgave for os som går ud på at beskytte NA's budskab, men som nævnt var der delte meninger om hvordan man bedst griber det an.

Ad.3: Der blev snakket om at lave nogen workshops omkring: koncepter, traditioner og div. guidelines, for at få en bedre forståelse af principperne i NA-service. Nogle af de

spørgsmål som var oppe var: hvad er der interesse for, hvad har vi af resourcer og er det overhovedet noget vi kan arbejde sammen om.

Ad.4: På dette tidspunkt bar mødet tydeligt præg af at have været nogle timer, der var tegn på at folk gjorde klar til at bryde op over hele linjen. Der blev igen talt en del om at sætte sig ind i koncepterne inden man involverer sig i service. Der var en snak omkring Narcotics Anonymous contra den uautoriserede oversættelse Anonyme Narkomaner, at en af de ting som ihvertfald er vigtigt at få på plads er enighed omkring hvad vi hedder. Der blev også igen snakket om at afholde workshops.

Der vil blive afholdt et nyt møde hvor områderne mødes uformelt:

Lørdag 19.04.97. Kl. 14.00

Aktiviteshuset i Vejle

Blegbanken 2

Dagsorden for næste møde:

- 1) Sindsrobøn*
- 2) Oplæsning af traditioner*
- 3) Præsentationsrunde*
- 4) Oplæsning og godkendelse af referat*
- 5) Tilbage melding fra OSR'ene ang sidste møde*
- 6) Evt.*
- 7) Ny mødedag og sted*
- 8) Ny dagsorden*

Referantens bemærkninger: Under næste møde vil det måske være en ide at afholde mødet så det fra starten holder sig til dagsordenen, at afvise uvedkommende indlæg og at henvise dem til det sted i dagsordenen hvor de hører hjemme, at kun OSR'ene har taleret for at holde et klart billede af områdernes holdninger og ikke alle mulige personlige holdninger og at afvikle mødet efter "Robert's rules of order" eller lignende retningslinjer for afvikling af denne slags møder.